
Protokół nr 4/2019 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

z dnia 08,14 i 18 lutego 2019 roku 

W posiedzeniu Zarządu Powiatu udział wzięli: 

Zarząd Powiatu w składzie: 

Jarosław Tadych 

Andrzej Marach 

Katarzyna Kolasa 

Iwona Sikorska 

Tomasz Fifielski 

oraz 
Marek Chart 

Starosta Sępoleński 

Wicestarosta 

Członek Zarządu 

Członek Zarządu 

Członek Zarządu 

Anna Deja - Dobrowolska 

Władysław Rem bełski 

Grzegorz Szlezer 

Elżbieta Maziarz - Rudnik 

Gabriela Malczewska 

Irena Miczko 

Sławomir Kulpinski 

Leszek Fijas 

Przewodniczący Rady Powiatu; 

Sekretarz Powiatu; 

Skarbnik Powiatu; 

Radca Prawny - (obecny 08.02.2019); 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie (...) - (obecna 

08.02.2019); 

Dyrektor Wydziału Edukacji (...)- (obecna 08.02.2019, 14.02.2019, 

18.02.2019); 

Inspektor Zarządzania Kryzysowego (...) - (obecna 08.02.2019 oraz 

14.02.2019); 

Dyrektor Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego; (obecny 

18 lutego 2019 roku); 

kierownik administracyjno-gospodarczy, kierownik internatu; (obecny 

18 lutego 2019 roku); 

Miejsce posiedzenia: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 
2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu Nr 3/2019. 
3. Przyjęcie informacji w sprawie: 

1) prawnych aspektów związanych z ustaleniem rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych oraz dyżurów 
aptek w porze nocnej oraz w okresie świątecznym na terenie powiatu; 

2) przyznania Nagrody Starosty Sępoleńskiego „Zloty Klucz Przedsiębiorczości"; 
3) efektów Targów Pracy i Edukacji; 
4) analizy zatrudnienia pracowników administracji i obsługi w szkołach, dla których organem prowadzącym 

jest powiat sępoleński. 
4. Stanowisko Zarządu Powiatu w sprawie: 

1) wniosku mieszkańca Sypniewa ad. przedłużenia umowy najmu nieruchomości; 
2) pisma Powiatowego Centrum Pomocy rodzinie ad. Warsztatu Terapii Zajęciowej. 

5. Informacja Skarbnika Powiatu w sprawie: 
1) wstępnych założeń do Programu Postępowania Naprawczego na lata 2019-2021; 
2) wypowiedzi Radnego Rady Powiatu Pana Andrzeja Chatłasa ad. budżetu Powiatu. 

6. Zatwierdzenie materiałów i projektów uchwał na sesję Rady Powiatu. 
7. Sprawy wniesione. 
8. Wolne wnioski. 
9. Zakończenie. 
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1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

Starosta Sępoleński rozpoczął posiedzenie Zarządu Powiatu o godz. 800, powitał wszystkich przybyłych, 

stwierdził prawomocność obrad i przedstawił porządek obrad stanowiący załącznik nr 1 do protokołu. 

Członkowie Zarządu Powiatu jednogłośnie 5 głosami „za" zatwierdzili proponowany porządek obrad. 

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu Nr 3/2019 

Członkowie Zarządu jednogłośnie 5 głosami „za" zatwierdzili Protokół Nr 3/2019. 

3. Przyjęcie informacji w sprawie: 

1) prawnych aspektów związanych z ustaleniem rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych oraz 

dyżurów aptek w porze nocnej oraz w okresie świątecznym na terenie powiatu; 

Temat ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych oraz dyżurów aptek w porze nocnej oraz w 

okresie świątecznym na terenie powiatu przewija się od kilu lat. Obecną sytuację panującą w powiecie w tej 

kwestii omówił Starosta. Aspekty prawne szczegółowo przedstawił radca prawny. Zarząd podjął dyskusję. 

Przewodniczący Rady Powiatu wnioskuje o opinię w sprawie do samorządu aptekarskiego i samorządów 

gminnych. Jak zarząd otrzyma wszystkie opinie, wówczas podejmie dyskusję ponownie i zorganizuje spotkanie 

z aptekarzami. Zarząd przyjął informację. 

2) przyznania Nagrody Starosty Sępoleńskiego „Zloty Klucz Przedsiębiorczości"; 

Temat omówiła Sekretarz Powiatu. Nagrodę „Złoty Klucz Przedsiębiorczości" dnia 22 lutego na sesji Rady 

Powiatu otrzyma firma Gabi-Bis z Więcborka. Zarząd przyjął informację. 

3) efektów Targów Pracy i Edukacji; 

Sprawę omówiła G. Malczewska. Przedstawiła dane ankietowe (procentowe) dotyczące efektów edukacyjnych 

Targów Pracy i Edukacji. Wg danych szczegółowych ankietowych stanowiących załącznik nr 2 do protokołu 

(...) targi przynoszą pozytywny efekt w postaci dobrego naboru do szkół ponadpodstawowych na terenie 

powiatu sępoleńskiego. Zarząd przyjął informację. 

4) analizy zatrudnienia pracowników administracji i obsługi w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest powiat sępoleński; 

Sprawę omówiła G. Malczewska. Przedstawiła szczegółową analizę zatrudnienia pracowników administracji i 

obsługi w szkołach, dla których organem prowadzącym jest powiat sępoleński. Zestawienie stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu. Zarząd dokonał szczegółowej analizy etatów i kosztów z nimi związanych. Pani K. Kolasa 

zauważyła, że w ZS nr 2 wzrosła liczna etatów. W innych szkołach zmalała. Pytała o przyczynę takiego stanu 

rzeczy. Pani Malczewska wyjaśniła, że ma to związek z efektywnością, gdyż osoba zatrudniona była w ramach 

stażu z Urzędu Pracy. Pani Kolasa zapytała także o to w jakiej części szkoły utrzymują BOS-y? Skarbnik 

wyjaśnił, że szkoły nie partycypują w utrzymaniu księgowych a powstanie BOS-u to realne oszczędności rzędu 

880 tyś przez okres 3 lat. Pani Kolasa poprosiła o przygotowanie przez Skarbnika na kolejne posiedzenie 

zarządu kosztów utrzymania szkół - wydatki w latach 2014-2018 plus plan na 2019 z podziałem na remonty 

(materiały dot. remontów) oraz oddzielnie wydatki. Ponadto Wicestarosta zobligował się do przygotowania na 

kolejne posiedzenie zarządu zestawienia delegacji dyrektorów szkół za ubiegły rok. Pani Kolasa i Pani Sikorska 

zawnioskowały o wydanie zalecenia przez zarząd powiatu dotyczące wyjazdów w delegację dyrektorów szkół. 
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Zarząd zaleca, aby nie było wyjazdów na tą samą delegację - „każdy dyrektor osobnym autem". Zarząd 

upoważnia Panią G. Malczewską do przekazania zalecenia dyrektorom jednostek oświatowych powiatu 

sępoleńskiego. Zarząd zatwierdził zalecenia i jednogłośnie przyjął informację. 

4. Stanowisko Zarządu Powiatu w sprawie: 

1) wniosku mieszkańca Sypniewa ad. przedłużenia umowy najmu nieruchomości; 

Sprawę omówiła Sekretarz. Mieszkaniec Sypniewa złożył 15.12.2018 roku wniosek o przedłużenie umowy 

najmu. Umowa najmu znajduje się w dokumentacji Wydziału Geodezji (...). Zarząd jednogłośnie 5 głosami 

„za" zgodził się na jej przedłużenie na okres od 1.01.2019 - do 31.12.2019 roku. 

2) pisma Powiatowego Centrum Pomocy rodzinie ad. Warsztatu Terapii Zajęciowej. 

Sprawę omówiła E. Maziarz - Rudnik. Pismo sygn. PCPR.ON.807.7.2019 z dnia 24 stycznia 2019 roku stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. Za zgodą powiatu nie więcej niż 3% środków z funduszu przeznaczonych na 

pokrycie rocznych kosztów działalności warsztatu może być wykorzystana na niezbędną wymianę zużytego 

wyposażenia warsztatu lub jego dodatkowe wyposażenie. PCPR prosi zarząd o zajęcie stanowiska w powyższej 

sprawie. Zarząd jednogłośnie 5 głosami „za" wyraża zgodę na powyższe. 

5. Informacja Skarbnika Powiatu w sprawie: 

1) wstępnych założeń do Programu Postępowania Naprawczego na lata 2019-2021; 

Sprawę omówił Skarbnik Powiatu. Przedstawił założenia do programu naprawczego. Prosił członków zarządu o 

pomysły do programu naprawczego. Zarząd podjął dyskusję i w kontekście programu naprawczego przekazuje 

następujący wniosek do dyrektorów szkół: „Nie ma zgody na podział na grupy na zajęciach" (tylko zgodnie z 

rozporządzeniem). Pani Sikorska: „Myślę że to, co Kasia mówiła że musi wyjść jasna informacja też od nas, 

rodzice też muszą wiedzieć, jak się na pewne ewentualności przygotować. Ważną informacją będzie, że nie 

likwidujemy żadnej szkoły jak Pan Skarbnik mówi, proceduralnie już za późno, to może raz, natomiast dwa nie 

chcę myśleć o osobach, które rozpoczną naukę gdzieś a skończą czasami gdzie indziej jak coś zlikwidujemy. Bo 

to przynosi takie oszczędności jak przynosi. Kolejną sprawą jest to co poruszał Pan Skarbnik, jak nie było Pani 

dyrektor o tych rozszerzeniach: (wtrącenie Pani Kolasy): „Zamiast podziału na grupy wszyscy niech robią 

rozszerzenia." Pani Kolasa natomiast proponuje przyjrzeć się i zanalizować obsadę internatu, świetlicy i 

biblioteki w CKZiU. Wniosek formalny Pani K. Kolasy do programu naprawczego - likwidacja internatu 

CKZiU do października 2019 roku. Skarbnik przedstawił realne oszczędności w okresie 3 lat wynikające z 

rezygnacji z środków na promocję powiatu - 99 tys., 1 etat mniej w PUP - 144 tys., likwidacja 7 telefonów 

służbowych, ograniczenie wydatków. Wniosek Pani Kolasy i Pani Sikorskiej: nie realizowanie filmów 

promocyjnych; Zarząd wróci do dalszej analizy tematu po dostarczeniu przez Skarbnika wydatków w szkołach 

w latach 2014-2018 z planem na 2019. 

6. Zatwierdzenie materiałów i projektów uchwał na sesję Rady Powiatu. 

a) dot. utworzenia mieszkania treningowego (...) 

Wyjaśnień dot. zapisów uchwały udzieliła Pani E. Maziarz - Rudnik. Zarząd jednogłośnie 5 głosami „za" 

pozytywnie opiniuje powyższy projekt uchwały. 

b) dot. przyjęcia „Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2019-2022; 

W związku z trwającymi jeszcze nad programem pracami i konsultacjami, zarząd przenosi opiniowanie projektu 

na kolejne posiedzenie. 

Na tym zakończono I część zarządu powiatu dnia 08 lutego 2019 roku. 
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II część posiedzenia Zarządu Powiatu 

14.02.2019 r. godzina 9:30 - kontynuacja obrad 

5. Informacja Skarbnika Powiatu w sprawie 

2) wypowiedzi Radnego Rady Powiatu Pana Andrzeja Chatlasa ad. budżetu Powiatu; 

Temat przedstawił Skarbnik Powiatu. Odniósł się do liczb podanych przez Radnego Powiatu ad. Budżetu 

Powiatu. Wyjaśnił, że 31 stycznia dokonał spłaty kredytu w kwocie 530 tyś zł (termin był do 31 października 

2019r). Dzięki temu zaoszczędzono 30 tyś zł. Odniósł się także do kwot kredytu wziętego na inwestycje 

drogowe. Różnica między danymi przedstawionymi przez Radnego Andrzeja Chatłasa a danymi 

przedstawionymi przez Skarbnika to ok. 2 min. zł. Skarbnik odniósł się także do argumentu, że poprzedni 

zarząd i radni nie byli świadomi zagrożenia wejścia w program naprawczy. Program naprawczy nie jest 

zagrożeniem, tylko jest lepszym rozwiązaniem niż ustalanie budżetu przez RIO w przypadku, gdy w 2020 roku 

powiat nie zrealizuje wskaźników. Starosta odniósł się także do kwestii pieniędzy i zadań wchodzących w ciągu 

roku (drogi) oraz braku wykonawców, który stanowił zagrożenie. Sam program naprawczy nie jest problemem, 

bo nie ogranicza powiatu, a oszczędności tak i tak by szukano. Analizując, jaka kwota inwestycji drogowych 

pozwoliłaby ewentualnie uniknąć programu naprawczego, trzeba rozpatrywać to w kategorii cudu, że takie 

środki finansowe powiat otrzymał, że oprócz dróg udało się zrealizować jeszcze inne projekty (WTZ, domy 

dziecka) oraz że na wykonanie tych odcinków dróg mimo wcześniejszych trudności udało się wyłonić 

wykonawców, uzyskać kredyt a pogoda sprzyjała realizacji zadań drogowych. Możliwe, że nikt inny by tego 

ryzyka nie podjął, a my podjęliśmy. Program naprawczy to tak naprawdę mobilizacja do jeszcze większego 

oszczędzania. Zarząd przyjął wyjaśnienia Skarbnika i Starosty. 

7. Sprawy wniesione: 

a) uchwała Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim z dnia 14 lutego 2019 roku w sprawie: 

ustalenia wysokości dodatków motywacyjnych dla dyrektorów szkół i placówek oświatowych, dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Sępoleński. 

Projekt uchwały przedstawiła Pani G. Malczewska. W związku z upływem okresu obowiązywania przyznanego 

dodatku motywacyjnego dla dyrektorów szkół i placówek oświatowych Powiatu Sępoieńskiego zachodzi 

konieczność wywołania przedmiotowej uchwały. Proponuje się w uchwale dodatki na okres od 1.03.2019 - do 

31.08.2019 w wysokości jak obecnie 8%. Zarząd po zapoznaniu się z uchwałą jednogłośnie 5 głosami „za" 

podjął uchwałę nr 4/18/2019. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

b) kontynuacja dyskusji członków zarządu nad wstępnymi założeniami do Programu Postępowania 

Naprawczego na lata 2019-2021; 

Zarząd analizował temat księgowości i szczegółów współpracy pomiędzy BOS-em a szkołami. Skarbnik 

zauważył, że zbliżają się zmiany przepisów dotyczące sprawozdań finansowych. Będzie problem z ich 

zrobieniem i konsolidacją. Członkowie zarządu wspólnie przyznali, że konieczna będzie jedna polityka 

finansowa we wszystkich jednostkach. W obecnym kształcie nie ma opcji konsolidacji. Następnie zarząd 

zanalizował temat zakupów, etaty sprzątaczek w szkołach, kwestię kuchni i internatu. Pani Malczewska 

przedstawiła aspekty prawne dotyczące ewentualnej likwidacji internatu, (konieczność wywołania uchwały 

intencyjnej do końca lutego 2019 roku). Kolejnym tematem podjętym w dyskusji była kwestia delegacji 
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dyrektorów szkół powiatowych. Pani K. Kolasa zapytała, czy istnieje opcja (skoro CKZiU posiada busa), aby na 

narady, wyjazdy do kuratorium dyrektorzy jeździli jednym bus-em? Zarząd upoważnia Panią Malczewską do 

przekazania zapytania w tej kwestii do dyrektorów szkół. Po szerokiej dyskusji pod głosowanie poddano 

następujące wnioski formalne: K. Kolasa: planowana redukcja etatów w PUP do 2 etatów -a nie do 3 jak 

proponowano pierwotnie - 2 osoby „za" - (K. Kolasa, I. Sikorska); 3 osoby - „przeciw" ( Starosta, 

Wicestarosta, T. Fifielski); I. Sikorska - analiza kart pojazdu za 2018 rok (bus CKZiU) - 5 osób - jednogłośnie 

„za". Wniosek formalny Pani K. Kolasy dot. wywołania uchwały intencyjnej za likwidacją internatu: 3 osoby 

„za" (I. Sikorska. K. Kolasa, Starosta); przy 2 „wstrzymujących się" (Wicestarosta, T, Fifielski); 0 - „przeciw". 

8. Wolne wnioski: 

T. Fifielski: prośba do dyrektorów szkół ponadgimnazjalnych o przedstawienie grafiku wykorzystania 

poszczególnych klas lekcyjnych w szkołach, w każdym budynku - informacja dla zarządu do końca marca. Pan 

Fifielski prosi o arkusz wykorzystania klas w przeciągu całego tygodnia. Chodzi o analizę, czy są pustostany w 

powiatowych szkołach, skala pustych klas w powiecie. 

9. Zakończenie II części. 

Starosta zakończył II część 4 posiedzenia Zarządu Powiatu dnia 14 lutego 2019 roku o godzinie 13:15 

Protokołowała: Kamila Jabłońska 

III część posiedzenia Zarządu Powiatu 

18.02.2019 r. godzina 7:30 - kontynuacja obrad 

Na I I I  część posiedzenia Zarządu dnia 18 lutego 2019 roku o godzinie 7:30 oprócz członków zarządu przybyli: 

Sławomir Kulpinski - Dyrektor CKZiU oraz Leszek Fijas - Kierownik administracyjno-gospodarczy, kierownik 

internatu oraz Przewodniczący Rady Powiatu - Marek Chart. Sekretarz, Skarbnik oraz G. Malczewska -

spotkanie dotyczyło omówienia wstępnej koncepcji - do programu naprawczego - zamiar likwidacji internatu w 

CKZiU w Więcborku - wniosek Pani K. Kolasy podczas II części posiedzenia zarządu. 

Członkowie Zarządu Powiatu: 

Jarosław Tadych 

Andrzej Marach 

Katarzyna Kolasa i 

Iwona Sikorska 

Tomasz Fifielski 

Załączniki: 
1. Porządek obrad; 
2. Dane ankietowe - wyniki Targów Pracy i Edukacji; 
3. Analiza zatrudnienia pracowników administracji i obsługi w szkołach; 
4. Pismo sygn. PCPR.ON.807.7.2019 z dnia 24 stycznia 2019 roku; 
5. Uchwala Zarządu Powiatu w Sępólnie Krajeńskim Nr 4/18/2019 z 

dnia 14 lutego 2019 roku w sprawie: ustalenia wysokości dodatków 
motywacyjnych dla dyrektorów szkól i placówek oświatowych, dla 
których organem prowadzącym jest powiat sępoleński. 
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